
Medi Ambient destinarà 600.000 
euros al camí de Ronda a la Torre. 
La direcció general de Costes 
del Ministeri de Medi Ambient 
invertirà més de 600.000 euros en 
el condicionament d’un camí de 
Ronda que voregi el penya-segat 
del Roquer, l’únic espai costaner de 
Torredembarra encara no transitable 
per a vianants. El projecte, que 
hauria de tenir una continuïtat a 
Altafulla  preveu també actuacions 
mediambientals amb la recuperació 
d’espècies vegetals autòctones i 
l’eliminació de les alienes.

Los regalos a los concejales han de 
ser para la población. En estas fiestas 
de Navidad el alcalde Francesc 
Farré, aplicando la promesa hecha 
que por ética no aceptaría para él 
ningún regalo recibido como alcalde, 
ha distribuido por primera vez todos 
los obsequios y lotes recibidos en 
la alcaldía. La comida (turrones y 
quesos) se ha donado al Grupo de 
Solidaridad de Altafulla que distribuye 
entre familias necesitadas; las botellas 

de vino al Esplai de Jubilados, un 
libro sobre patrimonio a la Biblioteca; 
botellas de cava, licores, aceite y 
vinagre sorteadas entre el personal 
del ayuntamiento, dos jamones se han 
distribuidos cortados en la Fira de 
Nadal y en el pica pica del personal 
municipal y un décimo de lotería (que 
no tocó) se depositó a beneficio de 
las arcas consistoriales afectadas 
por el fuerte déficit heredado. Algún 
ignorante ha dicho que había vuelto 
el tiempo del feudalismo por el 
reparto del jamón del alcalde entre 
la población. Hay que recordar que 
sólo el secretario municipal hace años 
que reparte el lote recibido entre los 
trabajadores, y que NUNCA nadie 
del equipo de gobierno de Altafulla 
había entendido que los regalos 
recibidos por un cargo electo o con 
decisión municipal, por razones éticas 
es mejor devolverlos o distribuirlos. El 
feudalismo seria de aquellos que dan 
al pueblo los restos y se quedan todo 
el botín para ellos.  

El déficit y el sobrecoste sigue  
subiendo y con obras emblemáticas  
del gobierno anterior. Al más de 
millón d’euros entre déficit, sobre-

coste, desviación, sobrevaloración e 
imprevisión hay que seguir sumando 
más partidas, 186 mil euros de la Llar 
d’Infants de Hort de Pau que, recor-
demos, se diseñó para aprovechar la 
luz solar y resulta que desde el mes 
de febrero ha generado un consumo 
de potencia eléctrica de 7.000 euros 
mientras que el coste desde principio 
de año de la primera Llar d’Infants 
ha subido a 1.500 euros. Además en 
las últimas lluvias, las instalaciones 
que se han inundado son la nueva 
Llar d’Infants y la Escuela de Música 
(¿cuándo se hicieron y que coste?). 
Inundaciones que se siguen cebando 
en el Barrio Marítimo (recordemos 
que la oposición se ha negado a 
aprobar la elaboración de un proyec-
to para buscar soluciones  y que inclu-
so alguien aseguró que las inundacio-
nes es una paranoia de ABG).  Más 
facturas:  12 mil euros por la señali-
zación del desvío de la primera fase 
de Marqués de Tamarit tan aceptada 
por los vecinos de la calle Hort de 
Pau!! (que les pregunten)... y queda 
por cuantificar el desvío del coste del 
polideportivo.......así cualquiera pue-
de dejar remanente positivo, y aún se 
sienten injuriados, vaya cara!!           
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La ciudad de Tarragona opta a acoger los Juegos 
del Mediterráneo del 2017 o del 2021. Se trata de 
una competición multi-deportiva que se celebra des-
de el año 1951 y que se disputa cada cuatro años 
en una ciudad bañada por el Mediterráneo dónde 
se reúnen paises de tres continentes: Europa, África 
y Asia . Hasta el momento en España se han dispu-
tado estos juegos sólo en Barcelona en 1955 y el 
Almería en 2005, donde participaron 4 mil depor-
tistas en 24 modalidades deportivas. 

Se trata de fomentar estos juegos como una muestra 
de solidaridad y amistad entre todos los pueblos del 

Mediterráneo, aplicando también criterios de soste-
nibilidad, ahorro energético y aprovechar todos los 
recursos culturales, industriales y deportivos. 

La candidatura pretende ser una oportunidad de 
promoción del conjunto del Camp de Tarragona 
y Altafulla, también bañada por el Mediterráneo, 
puede integrarse por los vínculos históricos, la pro-
ximidad a Tarragona, la potencialidad turística y 
hotelera y la proyección de instalaciones deporti-
vas que estarán plenamente operativas para el año 
de celebración de los Juegos. 
La organización de un acontecimiento deportivo 

de estas características es una buena oportunidad 
para la promoción de la zona. Las áreas que has-
ta ahora han sido sede de los Juegos han hecho 
todas un gran salto en promoción e infraestructuras 
gracias a la fuerte inversión que implica el evento 
internacional.  

El ayuntamiento de Tarragona ha celebrado que 
Altafulla haya aprobado en el pleno del pasado 
18 de diciembre su apoyo a la candidatura tarra-
conense y considera que puede convertirse en sub-
sede de alguna de las modalidades que se pueden 
repartir por el conjunto del Camp de Tarragona.         

Una Oposició de retalls
En el darrer Ple hem viscut una reedició del NO pel NO. La ‘quinta columna’ formada pel PSC-PP-PAU-IDEAL-AUPA 
han tirat enrera les propostes per començar a refer la urbanització de Sant Antoni - d’entrada els pluvials i per més 
endavant les voreres, enllumenat  i mobiliari urbà -. La negativa  ha estat al·legant l’elevat cost d’una obra que era per 
al 2011 i perquè, segons ells, el cost en contribucions especials (que ara no tocava) no el podrien assumir els veïns. 
Però el més incomprensible de la nit de bruixots va ser oposar-se a la construcció d’una biblioteca a l’antiga Plasticel 
- futur Passeig d’Altafulla- per al 2011 perquè els mòduls que dictamina la Generalitat per a donar subvencions són 
massa grans. L’opció aprovada va ser l’edificació d’una biblioteca al costat de les antigues escoles Teresa Manero i 
per sota dels paràmetres marcats per a ser considerat centre homologat de la xarxa de biblioteques -increïble- és com 
si volguéssim fer un camp de futbol de 50 mts. A alguns del ‘NO’ sembla que els retalls els hi posen.

2017
Altafulla será subsede si Tarragona es nominada

Juegos del Mediterraneo

Els primers dijous de mes els membres d’ABG-EPM atenem a la ciutadania a la biblioteca municipal.  De 8 a 9 de la tarda. Proper dia 3 de gener

GaianadesSom els regionals 
emprenyats!
Una dotzena d’usuaris de Renfe de 
Tarragona, Altafulla, la Torre i Sant 
Vicenç han repetit el motí més o  menys 
espontani de tots els dimarts- penúltim 
vagó del darrera en el tren de les 
7:11h de Torredembarra-  i pugen al 
regional que acostumen a prendre per 
anar a Barcelona sense pagar bitllet. 
Així fan un esmorzar reivindicatiu i 
aquesta darrera vegada han recollit 
160 signatures per a reclamar que 
les compensacions pel desgavell de 
rodalies s’apliquin també als usuaris 
de regionals.  
El grup impulsor de la iniciativa 
contestatària, ara ja més organitzat, 
ha recollit amb facilitat les 160 
signatures per demanar «igualtat en 
el tracte, amb la conseqüent gratuïtat 
del trajecte Sant Vicenç de Calders-
Barcelona, com a qualsevol usuari 
de rodalies de les línies afectades». 
La iniciativa ja ha estat recollida per 
el senador de l’Entesa Joan Josep 
Nuet que ha traslladat la proposta al 
Govern d’España.



La Llei impulsada pel conseller de Medi 
Ambient i Habitatge, Francesc Baltasar, 
pren com referència el Pacte Nacional 
per l’Habitatge firmat pel Govern i 
una trentena d’entitats i agents socials.   
L’aplicació d’aquest dret farà recomanable 
a Altafulla la creació d’una Oficina 
Municipal de l’Habitatge tal com preveu 
la Generalitat. En canvi algun bocamoll 
de l’oposició qualifica de luxe innecessari 
aquesta figura.
  
Els punts claus de la llei

- La Generalitat s’oferirà a reformar els pisos 
buits a canvi que durant uns anys es destinin 
a lloguer social. En els casos en què faci anys 
que el pis està desocupat i el propietari es negui 
reiteradament a posar-lo en lloguer, es podria 
expropiar aquest habitatge temporalment i per 
poder-lo llogar.

- Es crea un nou registre únic de pisos protegits 
que permetrà saber quines promocions estan 
en construcció a Catalunya i quins requisits es 
demanen per optar-hi.

- Deure de conservació i rehabilitació. Es 
vol evitar la degradació dels habitatges per 
encobrir casos d’assetjament immobiliari, que es 
pot castigar amb sancions de fins a 900.000 euros. 
També s’inclouen mesures per evitar l’exclusió 
social i la sobreocupació d’alguns habitatges, i es 
perseguirà els espais sense cèdula d’habitabilitat.

- La llei obliga a destinar un 20% del sòl a habitatge 
protegit en totes les promocions privades de més 

de 5.000 metres quadrats.

- Els promotors podran adjudicar directament, sense 
passar per sorteig públic, el 30% dels habitatges 
protegits, una competència que fins ara era només 
de la Generalitat.

- Els pisos de protecció oficial no es podran vendre a 
preu de mercat lliure en un mínim de 30 anys.

- Considera la provisió d’habitatges destinats a 
polítiques socials com a servei d’interès general 
i estableix la funció social de la propietat de 
l’habitatge

- Defineix amb precisió la situació de les persones 
sense llar i obliga a realitzar actuacions específiques 
d’habitatge d’inserció en els programes socials 
d’integració.

- Introdueix l’ajut directe a les famílies per fer front 
al cost del seu habitatge de lloguer, o les quotes 

d’amortització de préstecs en situacions especials, 
entesos com una prestació social, a fi de propiciar 
la inserció social i evitar desnonaments socialment 
no acceptables.

- Estableix que els ajuntaments que vulguin concertar 
polítiques d’habitatge amb la Generalitat elaborin 
un pla local d’habitatges.

- Introdueix l’obligació que tots els municipis de més 
de 5.000 habitants disposin, en un període màxim 
de 20 anys, d’un parc mínim d’habitatges per a 
polítiques socials del 15% del seu parc total.
  
- Estableix que en cas de revisió dels planejaments, 

els municipis no puguin reduir les reserves 
obligatòries de sòl per a habitatge protegit 
obtingudes fins al moment. 

- Crea un fons de solidaritat urbana de suport de 
la Generalitat als ajuntaments en la creació de 
parcs d’habitatge amb finalitat social. 

- Estableix un sistema d’inspecció tècnica dels 
edificis obligatòria, per controlar-ne el bon ús i 
manteniment.
- Incrementa l’obligació de les vies de foment 
per aconseguir posar en el mercat els habitatges 
desocupats.

- Determina que tots els nous habitatges que es 
construeixin a Catalunya, a més dels requisits 

de qualitat i sostenibilitat, han de ser accessibles 
per a les persones amb disminució, i tots els nous 
edificis de més de dues plantes hauran de disposar 
d’ascensor.

- Estableix registres públics d’homologació 
d’empreses constructores i immobiliàries per donar 
transparència al mercat immobiliari.
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Objectius de la Llei del dret a l’habitatge 

Prop d’un centenar de persones van assistir, el divendres 14 de desembre, a la celebra-
ció de la primera ‘Nit del Turisme i Comerç d’Altafulla’, que va tenir lloc al Club Marítim. 
Segons el regidor de Promoció Econòmica i Turisme, Alejandro Francino, aquesta inici-
ativa forma part de la clara aposta de l’Ajuntament “per potenciar i aglutinar el sector 
turístic i comercial de la població”. Francino va destacar que les peculiaritats d’Altafulla 
la fan força atractiva, entre d’elles, el seu microclima, el patrimoni històric, les comuni-
cacions i el disseny urbanístic horitzontal sostenible.
Les propostes de l’ajuntament passen per ampliar les infraestructures hoteleres i desen-
volupar un model turístic qualitatiu, lligat a la promoció del patrimoni cultural i paisatgís-
tic, i també en captar el sector interessat en estades de grups escolars, petits congressos 
i activitats relacionades amb l’esport. Per aconseguir-ho, segons el regidor, s’intensifi-
carà la presència d’Altafulla a les fires promocionals del sector. L’Ajuntament donarà 
suport al pla de dinamització comercial que impulsa ATECA i també s’establiran acords 
amb touroperadors i es potenciaran les oficines d’informació locals.
La trobada, presidida per l’alcalde Francesc Farré, van participar diverses personalitats 
de la vida política com el diputat i tinent d’alcalde de Tarragona, Sergi de los Ríos, el 
president del Consell Comarcal del Tarragonès, Eudald Roca, el gerent del Patronat de 
Turisme de la Diputació, Octavi Bono, així com representants de la Generalitat, de la 
Cambra de Comerç de Tarragona, empresaris i comerciants d’Altafulla. Precisament 
una de les comerciants més conegudes d’Altafulla, Paquita Sendra, va ser premiada pel 
manteniment de més de mig segle al front del seu negoci de queviures.

L’ajuntament d’Altafulla potencia 
els sectors turístic i comercial

¡Hay que iluminar 
la oscuridad!

¡GUAU! A estos del 
NO sólo les gusta 

el lado oscuro

Fotomontaje: Tito Griñant
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Bon any 2008!


